
Tizenötödik alkalommal rendeztek 
színjátszó fesztivált Vasváron. A jubiláló 
találkozót június 22–26. között tartot-
ták, a 15 nevező csoport 23 előadásban 
mutatkozott be. Az immár hagyományos 
kolostorölelésen – szombaton és vasár-
nap együtt – 250-en vettek részt. Volt 
pogácsagyűjtési akció, koncert és könyv-
bemutató is. A fesztiválon a helyi színját-
szók előadásait a szakértő zsűri tagjai is 
nagyra becsülték.

A vasvári nagyrendezvény gyökerei 
még a ’80-as évekből erednek. Akkor fa-
lusi színjátszó fesztivál keretében járták be 
amatőr színészek Bajánsenyétől Gersekará-
tig a dél-vasi falvakat. Az 1990-es években 
Vasvár vette át a szervező szerepet. A mű-
vészeti találkozó a Nemzetközi Színjátszó 
Fesztivál nevet kapta. A programra nem 
csak hazai, hanem határon túli csoportok 
is neveztek már a kezdetekről. A vasvári 
találkozó mindenesetre a kezdetektől olyan 
szakmai fórum volt, melynek magas presz-
tízse van. Sajátossága, hogy a fellépők nem 
csak Vasváron, hanem a térség falvaiban is 
bemutatkoznak. Idén hét helyszínen, ren-
dezvényen léptek fel a csoportok. A telepü-
lések jelentkezhettek fogadó helyszínként. 
A színjátszók maguk választottak, hova 
mennének szívesen szerepelni. Gergye Re-
zső, a NGKK igazgatója szerint innentől a 
színház csak ürügy az emberi kapcsolatok 
megkötésére, a vidékfejlesztésre. Ugyanis a 
falvak és a csoportok ezzel egyfajta barát-
ságot kötnek. Elkezdődik egy folyamat. A 
színjátszó vendégek visszajárnak a telepü-
lésekre szerepelni, táborozni. Több példa is 
van már erre. Mindez a fesztivál hatásának 
köszönhetően.

A Nagy Gáspár Művelődési Központ 
igazgatója azt is elmondta: az előadások-
nak Vasváron szintén több helyszíne volt. 
A kulturális központ nagyszínpada mellett 
szabadtéren, az általános iskola aulájában 
és a Béke Házban.

Újdonságként említett a szervező egy 
könyvbemutatót, valamint egy drámape-
dagógiai továbbképzést pedagógusoknak, 
óvopedagógusoknak a Kardos László Álta-
lános Iskola aulájában. Idén a fesztivál meg-

rendezése veszélybe került, mert a pályázati 
források, a korábbi támogatások elmarad-
tak. Ám egy helyi cég és egy szombathe-
lyi multinacionális vállalat a rendezvény 
segítségére sietett szponzorként. (A két cég 
képviselőinek gondolatai a 3. oldalon olvas-
hatók.)

Érdekesek voltak a fesztiválkísérő ese-
mények is. A vasárnap déli kolostorölelés 
és a Fő téri fl ashmobok, köztük a Széche-
nyi Istvánnal vitázó szónok, az egyhelyben 
kerékpározó versenyző és egyéb váratlansá-
gok.

Vasváriak a találkozón:

Vasvári Játékszín
Hans Sacks egy vásári komédiáját adták 

elő. A darab könnyű, nyári szórakozás volt 
a nézőközönség számára. A szereplőknek 
azonban nem csak a játék volt a feladat. 
Tömény szöveget is tanulniuk, tudniuk kel-
lett. Ráadásul hibátlanul, mert párbeszédek 
adták egymásnak a szót, a dinamikát. Ki-
csit Romhányi József rímjeire hasonlított a 
szöveg, ám ettől még nem lehetett könnyű 
dolguk a színészeknek. De sikerrel vették 
az akadályt. Rutinos, összeszokott csapatot 
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A színház csak ürügy –
az emberi kapcsolatok a fontosak

Tizenötödik alkalommal szervezték meg a Vasvári Színjátszó Fesztivált

látott a közönség. A nézők jól szórakoztak a 
művelődési központ aulájában előadott pro-
dukción. A darab vastapsot kapott.

Üss a Hasadra! Színpad
Észrevétlenül érett ütőerővel bíró színész 

csapattá a meghökkentő nevű társulat. Ko-
moly színészi teljesítményeket, összjátékot 
láthatott a közönség mindkét előadási napon 
tőlük. A versszínházi előadást sokadszor ját-
szották. Az iskolák fi gyelmét itt hívom fel, 
hogy ez még mindig „eladó”. Irodalomtaná-
roknak érdemes elhívniuk a társulatot, hisz 
klasszikus magyar költők műveit dolgozzák 
fel színházi formában, kedvet csinálva akár 
helyben is, irodalmi színpadok alakításának.

A „Falun és városon” darab. A „Falun” 
Móriczi világot idéz, archaikus, paraszti 
beszéddel. Ügyesen, hitelesen megbirkóz-
tak mindezzel a színészek. Nagy teljesít-
mény volt. Gyermekvárással és születéssel 
a központban. Érdemes látni. Ugyancsak 
érdekes, fordulatos és csattanóval végződő 
a „Városban” etűd, mely a századforduló vi-
lágába, újságszerkesztőségbe vezet és szin-
tén kínál színházi, színészi bravúrra módot, 

(Folytatás a 2. oldalon)
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lehetőséget a játszóknak és szórakozást a 
közönségnek.

A fesztivál egyik legprovokatívabb, leg-
sokkolóbb előadását állította színpadra a 
rendezői munkájáért díjat is kapott Mess 
Attila. Christopher Durang:

Több, mint terápia, avagy te jól vagy, 
és én? című komédiáját a lendvai Egy & 
Más Vándorszínház tagjai kiemelkedő 
színészi alakításokkal mutatták be. A más-
fél órás előadás párkapcsolati és emberi 
viszonyokat boncolgatott, a legszélsősége-
sebb irányokban. Volt, hogy a színészek a 
közönség közé vegyültek, hogy ott provo-

katív, magánéleti kérdésekkel bombázzák 
a kiszemelt nézőket. Jó volt hallgatni ízes 
beszédüket. (A színészekre emlékezhettünk 
a művelődési házban már korábban bemu-
tatott Cabaret című darabból, amelynek 
főszereplője és a konferanszié most is na-

gyot alakított.) Magánéleti kérdésköröket 
fogalmaztak meg egy-egy színházi etűddel, 
miközben feltették a kérdést: Ha Cary Grant 
se jó férj, akkor ki az? Életigazságokat húz-
tak alá a „csak azt akarod megtartani, aki 
téged is meg akart tartani” mondatokkal. A 
tradicionális és az őrület között mozgó fur-
csa kapcsolatainkat, párbeszédeinket, gon-
dolatainkat fi gurázta ki a darab, amelynek 
központjában a szerelem és egyéb érzéseink 
álltak. A darab végén még Britney Spears 
egyik dalbetétje is felhangzott, valamint 
felcsendültek a Love is in the air örökzöld 
dallamai is, könnyfakasztó nevetést ered-
ményezve.

Színház az egész világ, az iskola is

A pápai Teleszterion Műhelyből Komá-
romi Sándor és Herceg Dia tartott interaktív 
„órát” az érdeklődők számára. Az egy óra 
időtartamra tervezett foglalkozásból két és 
fél óra lett, ami a pedagógusok aktivitásá-
nak volt köszönhető. A résztvevők plusz 
motivációval gazdagodtak.

A díjátadót vasárnap délután tartották. 
Szakmai zsűri szemlézte az előadásokat. 
A szakemberek a tanácsok mellett arra is 
ügyeltek: ne vegyék el a színjátszók kedvét 
a játéktól. Inkább a fejlődésben segítették 
őket.

Díjak:
• Rendezői munkáért: Mess Attila (Lend-

va)
• Színészi Díj: Formanek Csaba (Dioge-

nész megformálásáért)
• Színészi Díj: Góra Róbert (Nána)
• Dramaturgiai Munkáért Díj : Csukárdi 

Sándor
• Együttes Munkáért Díj: Csepreg 

Színjátszókör

• Együttes Munkáért Díj: Kerka Barka 
Színjátszókör (Bajánsenye)

• Új kortársi dráma megírásáért: Weiner 
Sennyey Tibor

• Színházi Értékteremtésért Díj: Csend-
bontó Társulat (Sorkifalud)

• Vándordíj: Ami a Fesztivál fődíja: 
11C-„Komlóra” Csoport (Pécs)

Minősítések
A Magyar Színjátékos Szövetség által 

minősített produkciók:
Arany minősítés:

• Formanek Csaba
• 11C-„Komlóra” Csoport
• Egy és Más Vándorszínház

Ezüst minősítés:
• Kerka Barka Színjátszókör
• Csendbontó Társulat
• Szó és Kép Színpad
• „Üss a hasadra!” Színpad
• Vasvári Játékszín
• Farkas Sándor Egylet Csepreg

Bronz minősítés:
• Meglepetés Társulat
• „Üss a hasadra!” Színpad

A fesztivált közös „kőleves” elfogyasz-
tásával zárult. A szervezés nehézségeire 
utaltak ezzel a programgazdák. De ahogy 
a vasvári kőlevesben is volt ízt adó hús és 
belevaló, végül pincepörköltté gazdagodott, 
úgy lett végül tartalmassá a fesztivál is a 
hozzáadott érték miatt.

A négy napig tartó színjátszó fesztivál 
csaknem lapzártánkkal egy időben ért vé-
get. Gergye Rezső igazgató összegző gon-
dolatait következő számunkban közöljük.

pm–sna
Laki László fotógalériája

a vasvar.hu oldalon

A színház csak ürügy – az emberi kapcsolatok a fontosak
(Folytatás az 1. oldalról)
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Botfa Balázs
„Szívesen támogatjuk a kultúrát, Vas-

várt, hisz ez mindenkinek jó: az együttmű-
ködés a város dolgait és a mi üzleti tevé-
kenységüket is előbbre viszi.”

A Vasvári Színjátszó Fesztivál egyik fő 
támogatója a Csörnöc Gyöngye Kft. Botfa 
Balázs ügyvezető igazgató arról beszélt: 
Miért tartották fontosnak, hogy a rendez-
vény mellé álljanak, anyagilag is.

A cégvezető elmondta: A program szer-
vezői keresték fel. Arról tájékoztatták, hogy 
a fesztivált hosszabb ideje segítő pályázati 
források elapadtak vagy csak a kért összeg 
töredékét ítélték oda az adott kuratóriu-
mok a rendezvény számára. Az ügyvezető 
és cége már korábban is dolgozott együtt a 
Nagy Gáspár Kulturális Központtal. Kor-
rekt, jó kapcsolatként jellemezte a közös 
munkát Botfa Balázs.

A múltbéli tapasztalatok miatt – és annak 
okán, hogy a cégvezető üzleti érdekeit is 
felismerte az együttműködésben –, döntöt-
tek a fesztivál támogatásáról. A vállalkozó 
ugyanis hisz a kultúra gazdaságteremtő ere-
jében.

Azt, hogy a kultúra támogatása nem csak 
a társadalmi felelősségvállalás jegyében, 
hanem gazdaságilag is megérheti a cégek-
nek, az intézmény vezetője, Gergye Rezső 
is rendszeresen hangoztatja szakmai fóru-
mokon. A kultúra gazdaságélénkítő hatását 
egyre többen megtapasztalhatják Vasváron 
a vállalkozók, köztük szállásadók, vendég-
látók, az élelmiszer boltokat működtetők.

A Csörnöc Gyöngye Kft. is érdekelt 
ebben a szolgáltatási ágban. Így a munka-
kapcsolat valóban kölcsönös haszonnal jár 
majd. A szervezők biztosítottnak látják a tá-
mogatásnak köszönhetően a fesztivál anya-
gi alapjait és a támogató üzleti szempontjai 
is érvényesülnek: közreműködhet a vendég-

látásban. Az ígéret szerint a rendezvényen, 
szakmai fórumokon logója is megjelenhet, 
amit értékes reklámlehetőségnek tekint az 
ügyvezető.

– Szívesen támogatjuk a kultúrát, Vas-
várt, hisz ez mindenkinek jó: az együttmű-
ködés a város dolgait és a mi üzleti tevé-
kenységüket is előbbre viszi – hangsúlyozta 
Botfa Balázs.

Grünwald Imre

„Mi egy olyan kft. vagyunk, akinek na-
gyon fontos a kultúra. Azt valljuk: egy cég 
akkor lehet erős, ha annak vállalati kultú-
rája is a minőségre törekszik.”

Az iQor Global Services Hungary Kft. 
meghatározó támogatója a vasvári feszti-
válnak. Dr. Grünwald Imre személyügyi 
igazgatótól is megkérdeztük mecénási mo-
tivációikról:

– A társadalmi felelősségvállalás jegyé-
ben gondolkodtunk. A vasvári találkozót na-
gyon fontosnak tartjuk. Egyrészt azért, mert 
több dolgozónk jár a városból és térségéből 
hozzánk. Másrészt a rendezvény múltja, tra-
díciói miatt – mondta a személyügyi igaz-
gató. A megkeresést a cég egyfajta lehető-
ségnek tekintette a kultúra, és munkatársai 
lakókörnyezetének támogatására.

– Nem az első alkalom, hogy együttmű-
ködünk a Nagy Gáspár Művelődési Köz-
ponttal. Nemrégiben fotószakkörünk állít-
hatott ki a Castrum Galérián – tette hozzá 
dr. Grünwald Imre.

A cég azonban nem csak mondja, bizo-
nyítja is nagyvonalúságát, mecénási hozzá-
állását a sokszor mostohán kezelt területen. 
Saját fotószakkört működtet, ahol kollégái-
nak hobbiját anyagilag is, szakmailag is se-
gítik és kiállításokat szerveznek számukra.

A vállalatvezetés fontosnak tartja, hogy 
alkalmazóként dolgozóiknak ne csak mun-

kát adjanak, hanem rekreációjukban, kikap-
csolódásukban is támogassák őket. Ennek 
bizonyítására sorolta az igazgató: A Sava-
ria Moziba engedményes jegyek vásárlását 
biztosítják munkatársaknak. Aki színházba 
menne, annak is van lehetősége a cég és a 
színház közötti megállapodás alapján ked-
vezményes jegyet váltani. Rekreációs céllal 
nyár elején az üzemi kollektívának családi 
napot tartanak. Ennek a szemléletnek a je-
gyében döntöttek a vasvári fesztivál támo-
gatásáról is.

A kérdésre: Tapasztalják-e a munkaidőn 
túli kulturális, szabadidős jellegű juttatások 
megtérülését, és visszahat-e mindez a dol-
gozók teljesítményére, a személyügyi igaz-
gató válasza egyértelmű igen.

– Mi egy olyan kft. vagyunk, akinek na-
gyon fontos a kultúra. Azt valljuk: egy cég 
akkor lehet erős, ha annak vállalati kultúrá-
ja is a minőségre törekszik – fogalmazott dr 
Grünwald Imre.

A hr-vezető azt is elmondta: a kultúra 
eszköz számukra. Munka közben ugyan-
is nincs idő arra, hogy a dolgozók megis-
merjék egymást. De a vasvárihoz hasonló 
rendezvényeken vagy családi napokon már 
van alkalom a közösségi élmény megszer-
zésére, kapcsolatok ápolására. Ez visszahat 
a munka világára. Jó, ha az emberek közt 
kapcsolat van. Ez a munkafolyamatban az 
„együtt” dogozni, „csapatban” dolgozni él-
ményt adhatja a munkatársaknak, ami pedig 
jobb teljesítéshez vezet.

– Azaz így nem csak egymás mellett, 
hanem együtt dolgozunk. Nagy különbség. 
De azért is fontos, hogy a fesztivált támo-
gatjuk, mert arra kapunk lehetőséget, hogy 
az esemény segítségével megmutathatjuk: 
kik vagyunk és mik a céljaink. Ez sokat szá-
mít nekünk– tette még hozzá a személyügyi 
igazgató.

A színjátszó fesztivál fő támogatói a vállalkozói szférából

Idén sem szakad meg a mákfai soro-
zat. Tizenegyedik alkalommal találkoznak 
Nagymákfán fafaragók, zenészek, színját-
szók, ezúttal július 4–9-ig a Lui-
gi birtokán. A program nyitott, 
bárki jöhet közénk műsorszám-
mal, bármilyen építő jellegű 
ötlettel, legyen az akár földtől 
elrugaszkodott is. Nem számít! 
Alkossunk együtt, tegyük emlé-
kezetessé a hetet!

Ami már kőbevésett: júli-
us 7-én, csütörtökön a Vasvári 
Játékszín Hans Sachs: Férj a 
gyóntatószékben című darabját 
mutatja az újonnan megépült 
közösségi téren este 8 óra után. 

Az előadást követően kötetlen beszélgetés 
Hamvas Béláról.

Július 9-én a koradélutáni órákban fo-

cikupára várjuk a jelentkező csapatokat. 
Közben gyermekjátszó Merklin Tímeával, 
később a kicsiknek zenés interaktív előadás-

sal kedveskedünk. Este 21 órától 
pedig a legendás Spin Bacters 
búcsúkoncert-zenekar tart tartal-
mas zenei előadást a nagyoknak.

Ezentúl szerveződik táncház, 
túra és a szerencsésebbek talál-
kozhatnak élőhelyén az egykori 
Kuly-M zenekar alapító tagjával 
is.

Tavaly a padoké volt a fősze-
rep. Idén a „Virágot a ház elé!” 
jelmondattal nyitunk.

Kalandra fel, pogácsát, buty-
kost a batyuba! Irány Mákfa!

Mákfai Piknik, avagy Golghelóghi tizenegyszer
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A Himnusz és Tóth Napsugár 2.a osztá-
lyos tanuló szavalata után Sejberné Szabó 
Marianna igazgatónő a következőképpen 
szólt a diákokhoz és szüleikhez.

„… Visszatekintek: 181 tanítási nap és 
5 tanítás nélküli, de mindannyiunk számá-
ra munkanap adott új feladatokat és hozott 
szép eredményeket is…

… A tanév során számos jól sikerült 
programon vehettünk részt. Hagyományos 
programjaink és ünnepeink idén is sikere-
sek voltak, mint pl. a legutóbbi Zöld diák-
találkozó, projektek, témahetek, Castrum 
Ferreum farsangi karnevál …, de voltak 
újabbak is, mint a Családi sportnap, az ad-
venti bp-i kirándulás, a márciusi sportbe-
mutató és tornaünnepély, az alapítványi ki-
rándulás. Pályázatainknak köszönhetően a 
„Határtalanul” program keretében idén Er-
délyben járhattunk ismét a hetedikesekkel. 
Mindig megerősödöm abban, hogy ugyan 
nagyon sok munkával jár ez a pályázat, de 
megéri, többszörösen is. Fantasztikus le-
hetőség gyermekeink számára, a közössé-
geknek. Hálás vagyok kollégáimnak, hogy 
partnerek ebben…

… Minden évfolyam tanulóinak voltak 
külön feladataik, de a legkisebbeket és a 
legnagyobbakat szeretném kiemelni. … Az 
elsősök estek át legnagyobb változáson, hi-
szen ők megtanultak írni, olvasni, számolni. 
Szinte észrevétlenül beilleszkedtetek isko-
lánk hétköznapjaiba kedves Elsősök, büsz-
kék vagyunk rátok! Örülök, hogy iskolánk 
tanulói vagytok!!!…

… A nyolcadikosok a felvételire készül-
tek. Múlt pénteken elballagtak, Büszkék 
vagyunk rájuk is, mind a 36 végzősre. 13-n 
gimnáziumban, 12-en szakgimnáziumban 
és 11-en pedig szakiskolában folytatják ta-
nulmányaikat. Remélem kedves nyolcadi-
kosok, szép emlékeket visztek magatokkal 
tőlünk és sikeresen megálljátok majd helye-
tek az újabb iskolafokon! Ahogy a ballagá-
son is mondtam, hozzánk bármikor vissza-
jöhettek, ha segítségre van szükségetek! De 
az örömeitekben is szívesen osztozunk…”

Aztán ismertette az igazgatónő a ver-
senyeredményeket, melyek közül külön 
említette a legkiemelkedőbbeket:

„Büszkék lehetünk Pál Katalin tanárnő 
tanítványai:Varga Dávid, Tánczos Martin, 
Németh Balázs, Szatmári Soma, Dienes 
Ádám, Tóth Andor eredményeire, akik or-
szágos versenyre is eljutottak.

Tanulmányi versenyeken is részt vettek 
diákjaink, s a legkiemelkedőbbek eljutottak 
az országos szintig. Angol nyelvből Sipos-
né Káldy Gyöngyi tanítványai kiemelkedő 
eredményt értek el: Ambrus Márk, Tóth An-
dor és a legjobb eredményt Laki Vanessza 
érte el, országos 7. lett.

Három kisleányunkra is büszkék va-
gyunk, ők pedig az ugrókötelezés bajnokai: 

Kiss Rebeka, Pintér Bianka és Kovács Mi-
rella.

Tőke Anna, Drágos Lara, Török Kiara, 
Horváth Kinga, Gaál Hanna, Kovács Geor-
gina Sejber Mihály szakkörösei a képzőmű-
vészetben jeleskedtek. Arany fokozatot és 
különdíjat kaptak a versenyeken.

Kántor György 6. osztályos tanuló pe-
dig többek között a kerékpározásban ért el 
kiemelkedő eredményt. Dienes Zoltán ta-
nítványa a megyei 2. legjobb diák, mind az 
elméleti, mind a gyakorlati ismeretekben.

Köszönöm a gyerekek hozzáállását, kol-
légáim munkáját, akik kötelező óráikon túl 
segítették a rászorulókat, vagy azon mun-
kálkodtak, hogy a tehetséges tanulók meg-
kapják azt a többletet, ami segíti kibontako-
zásukat.

Köszönöm kedves szülők, nagyszülők, 
az Önök segítségét is…

… A 2015/2016-os tanévben 332 tanu-
lóból sikeresen zárta az évet 327. Sajnos 5 
diákunk számára nem fejeződött be a tanév. 
Ők augusztusban kell, hogy számot adjanak 
tudásukról…

… A legszorgalmasabb idén az 5.a osz-
tály volt. Az iskola legeredményesebb tanu-
lói az alsó tagozaton: 2.b, felső tagozaton 
az 5.a osztály. Ők érték el a legjobb átlagot, 
kicsit megelőzve a 8.b és az 5.b osztályt. A 
legnehezebb tantárgyak idén is a természet-
tudományos tantárgyak voltak…”

Kitűnő tanulmányi eredményt és pél-
damutató magatartást tanúsított és így 
oklevelet és könyvjutalmat vehetett át:

– 1.a Huszár Hanna, Sári Dorka, Tóth 
Franciska

– 1.b Ferenc-Csibi Kata, Kovács Noé-
mi Mária

– 2.a Orbán Vanessza, Szalai Benedek

– 2.b Kanizsai Olívia, Tavasz Panna, 
Szabó Réka, Vinkelbauer Ákos, Wágner 
Kevin

– 3.a Baranyai Máté, Szekeres-Catomio 
Emma, Varga Virág, Jakab Noémi

– 3.b Kiss Rebeka, Purgai Zsolt, Sajgó 
Béla Dániel, Tőke Anna

– 4.a Boromisza Anita, Wessely Bálint
– 4.b Gerencsér Luca, Forrai Luca, Szat-

mári Emese, Török Kiara
– 5.a Jakab Diána, Márton Sára, Tánc-

zos Martin,

– 5.b Végh Franciska
– 6.a Horváth Lili, Gerencsér Orsolya
– 6.b Szatmári Soma
– 7.a Nyári Virág, Nyúl Tibor, Sipos 

Alíz
– 7.b Dienes Ádám, Tóth Andor
– 8.b Krisztánovics Adrien, Magyar 

Éva, Szatmári Örsi, Varga Ádám
Tantárgyi kitűnő lett: Frigy Tibor 1.a, 

Szijártó Szonja 1.a, Koppán Márk, Szakály 
Dominik Péter 2.b, Káldi Réka 5.b.

69 tantárgyi dicséretre tanuló kapott 54 
diák

Nevelőtestületi dicséretben részesült 
kiemelkedő munkájáért Magyar Évi, 
Szatmári Örsi, Varga Ádám és Drimmer Ju-
lianna.

Jogelőd iskolánk egykori igazgatója, 
Zöld Gáborné és férje Zöld Gábor tisztele-
tére alapított leányuk Rásóné Zöld Gabri-
ella egy díjat, melyet minden év végén az 
a diák kap meg, aki a természettudomány 
tantárgyakból kiemelkedő eredményt 
ért el. Idén Jakab Diána a Mozaik Kiadó 
által szervezett országos tanulmányi ver-
senyen természetismeretből 7. helyezést 
ért el. Ő kapta a díjat és a vele járó pénz-
jutalmat.

Tanévzáró ünnepély a Kardosban
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Példamutató magatartásáért és pél-
dás szorgalmáért díszoklevelet vehetett át 
Magyar Éva, Szatmári Örsi és Varga Ádám 
8.b osztályos tanulók. Ők azok, akik a 8 év 
minden évfolyamán kitűnő bizonyítványt 
szereztek.

Vasvári Gyermekekért Alapítvány 
által adományozott emlékplakettet és 
a vele járó 8 ezer forintos könyvutalványt 
Varga Ádám, Szatmári Örsi, Magyar Éva és 
Krisztánovics Adrienn kapta. A jutalmakat 
Laczó Zoltánné Vasvári Gyermekekért Ala-
pítvány kuratóriumának elnöke adta át.

Az igazgatónő külön megköszönte két 
nyolcadikos diák szülőjének a kiemelkedő 
munkájukat, mellyel segítették az intéz-
ményt. Vargáné Bíró Andrea, Konnáthné 
Balogh Beatrix kapta a köszönet csokrát.

„… Iskolánkból nemcsak a nyolcadiko-
sok, hanem egy kollégánk is búcsúzik.

Molnár Gyula tanár úr ez év februárjától 
intézményünk nyugdíjasa. 1990-tól volt is-
kolánk dolgozója. Történelem, népművelés, 
földrajz szakos tanár.

Dolgozott napközis nevelőként, munka-
közösség-vezetőnként, több éven át tanított 
az eltérő tantervű tagozatunkon. Sajnos 
ma nem tud velünk lenni, így e helyről kí-
vánunk neki jó egészséget, szép nyugdíjas 
éveket!...

… Kedves diákok, kedves szülők!
Ahogy hallották, eseményekben és ered-

ményekben is bővelkedő tanévet zártunk.
Táborok, szabadidős programok, izgal-

mas szünidei napok várnak ránk.
Holnaptól indulnak az alsó és a felsős 

tehetséggondozó táborok, majd a balatoni 
szabadidős tábor…

… Mielőtt kimondanám azt a bűvös 
mondatot, amit már annyira vártok, kérlek 
Benneteket, hogy hallgassátok meg Szala-
iné Kiss Viktória tanárnő vezényletével az 
énekkarunkat tanárainkkal kibővítve és fo-
gadjátok meg a dal üzenetét, melynek címe: 
Legyetek jók, ha tudtok!

Ezennel a 2015/2016-os tanév szorgalmi 
idejét bezárom! Köszönöm fi gyelmüket!”

Az ünnepséget színesítette még szava-
latával Varga Cintia 5.a osztályos tanuló 
és rendhagyó módon a nyolcadikosok el-
énekelték azt a dalt, mellyel búcsúztak a 
tanárokból is. Zongorán Drimmer Julianna 
kísérte a végzősöket.

Gyermek és Ifjúsági Nap Vasváron
A Szentkút fürdő június első vasárnap-

ján ismét benépesült. Kettő órára már tel-
jesen átalakult egy gyermek birodalommá, 
ugyanis az immár 12. alkalommal meg-
rendezett gyermek és ifjúsági napnak adott 
otthont a létesítmény és egyben a szezont 
is megnyitotta. Köszönhető a helyi önkor-
mányzat fi nanszírozásának és a helyi álta-
lános iskola tanárainak, a lelkes szülőknek, 
hogy ez megvalósulhatott idén is – mondta 
el köszöntőjében Sejberné Szabó Marianna, 
a rendezvény főszervezője.

Az ingyenes fürdőzés mellett népszerű 
volt a légvár, az óriáscsúszda, s a legkiseb-
bektől a legnagyobb fi atalokig több csapat-
tag kipróbálta, milyen csocsóbábunak lenni 
egy óriás műanyagpályán. Persze a szülők 
is élvezhették ügyes, tehetséges gyermekük 
produkcióját, ugyanis bemutatkoztak Ko-
vácsné Németh Edit és Süle Erika tanító-
nő irányításával a kis színjátszók, Frigyné 
Kiss Éva osztályfőnök vezetésével a 3.b 
osztályosok. A Jump for Fun kötélugró 
csapatnak tagja több vasvári diák is. Ők 

is bemutatkoztak, ahogy egyik vezetőjük, 
Kenesey Szilvia is. A lelkes apukáknak, 
anyukáknak köszönhetően azt is láthattuk, 
hogy „nemcsak a húszéveseké a világ”, hi-
szen néhányan a gyermekeik kedvéért szín-
padra perdültek és megmutatták, hogyan 
tudják a kötelet hajtani. De Dr. Wesselyné 
Kupi Ildikó és Béres Tiborné azt is, hogyan 
kell fi nom, ízletes palacsintát és lángos süt-
ni. Az idő is kegyes volt a résztvevőkhöz, 
hiszen csak a rendezvény végére élvezhet-
tük az égi áldást.

Ballagás – 2016. június 17.
17 órakor megszólalt a kolomp az 

általános iskolában és felcsendült az 
„Üres az osztály, most búcsúzik tőle 
….” kezdetű ballagási ének. Sejberné 
Szabó Marianna igazgató vezetésé-
vel Laki Vanessza és Szatmári Örsi 
tanulókkal az oldalán, mögöttük az 
„A” osztályosok Tüskés Marianna, a 
„B” osztályosok Ódor Anna osztály-
főnökökkel az élen utoljára vezették 
körbe a végzős diákokat.

Tóth Andor házigazdaként köszön-
tötte az ünnepség résztvevőit. Varga Pet-
ra szavalata után a hetedikesek nevében 
Ambrus Márk szólt utoljára a ballagókhoz. 
A nyolcadikosok nevében Szatmári Örsi és 
Giczi Márk búcsúzott. Az ünnepséget szí-
nesítette Szilvágyi Klaudia szaxofonjátéka, 
melyet Kérges Albert zeneiskolai tanár kí-
sért. Sejberné Szabó Marianna igazgató ün-
nepi beszédében szólt a 36 nyolcadikos tanu-
lóhoz, felidézve az elmúlt évek történéseit. 
Felvillantotta az első tanévnyitót, a meg-
szeppent kis elsősök képét, az állatjelmezbe 
bújt színjátszókét, majd a győztes osztályok 
hangulatát, a sok közös programot, kirándu-
lást, a kiváló eredményeket sportban, tanul-

mányokban, művészetekben. Külön szólt az 
„A” osztályosokhoz: „…. bizony sok borsot 
törtetek az orrunk alá. Az utolsó két évben 
azonban, mintha éreztétek volna, hogy már 
nem sokáig leszünk együtt, megtáltosodta-
tok. Sorban nyertétek a versenyeket. A szu-
per osztály cím után, megnyertétek a Zöld 
diáktalálkozó akadályversenyét, a Castrum 
Ferreum farsangi karneválon produkciótok-
kal is kiérdemeltétek az első helyezést. Igazi 
közösséggé kovácsolódtatok, ezt mutattátok 
meg a Rock and roller c. előadásotokkal is 
vagy ahogy Ti szerveztétek a többi osztály 
vetélkedőjét.” és a „B” osztályosokhoz: „… 
Kezdettől érték volt osztályotokban a ta-

nulás. Nem stréberként kezeltétek, aki 
küzdött az ötösért. Nem volt olyan ver-
seny, amin Ti ne vettetek volna részt, s 
persze győztetek. A zalaszabari jutalom 
kirándulás csapatának oszlopos tagjai 
voltatok többen. Lenyűgöztetek Ben-
nünket a legutóbbi londoni bemutató-
tokkal az iskolahívogatón.” – hallottuk 
az igazgatónőtől.

Ezt követően négy leány: Ódor Kit-
ti, Vincze Ramóna, Németh Evelin és 
Drimmer Julcsi szólóénekével a nyolca-

dikosok „Ilyenek voltunk, vadak és jók…” 
dallal búcsúztak a társaktól, a tanároktól, 
az iskolától. Több éves hagyomány alap-
ján Drimmer Julcsi és Varga Ádám átadta 
az iskola vezetőjének az osztályuk tablóját 
ezzel búcsúzva végleg az általános iskolá-
ból. Az ünnepség végén egy-egy üzenettel 
adták hírül a diákok életük egy szakaszának 
lezárását, melyet a piros és fehér lufi k vit-
tek, röpítettek a magasba, ki tudja merre….

Bolondballagás

A tanév utolsó napján a nyolcadikosok 
bolondballagásra hívták fi atalabb társaikat 
és tanáraikat.
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Június 13-át több szempontból is iz-
galommal várták a vasvári iskolások – az 
utolsó napok egyike, kisüt-e a nap és újra 
Zöld diáktalálkozó lesz. Fontos dátum azért 
is, mert 10 évvel ezelőtt nyerte el az iskola 
az Ökoiskola címet először, amely abban az 
időben még nem volt túl gyakori.

A zöldbe öltözött diákok és pedagógu-
sok az iskola aulájában gyülekeztek, majd 
Sejberné Szabó Marianna igazgatónő köszön-
tő szavai után a sorsolás következett. Az osz-
tályok Németh Éva és Jakabné Varga Ildikó 
pedagógusoktól, a rendezvény főszervezőitől 
kapott helyszínek szerint indultak el települé-
sünk egyik legszebb helyére, a Szentkútra és 
környékére szervezett akadályversenyre. Az 
állomáshelyeken külső segítők várták őket 
a korosztályuknak megfelelő feladatokkal. 
A Kilátónál Nagy Nikoletta könyvtáros rejt-
vényt, találós kérdéseket adott fel a gyerekek-
nek. Az inhalátor háznál Némethné Mészáros 
Irén a körmendi ANTSZ egészségfejlesztője 
a helyes táplálkozás terén való jártasságukra 
volt kíváncsi a nagyobbaknak, míg a kicsik 
zöldségeket, gyümölcsöket ismertek fel ta-
pintással, majd csoportosítottak az évszakok-
nak megfelelően. A szakközépiskola pályáján 
iskolarendőrünk Szabó Zoltán kerékpáros 
ügyességi feladatokkal tette próbára a diáko-
kat. A strandon Bogár Katalin és Kovácsné 
Tasnádi Katalin védőnők a tisztálkodással 
kapcsolatos ”Zsákbamacska” feladványokkal 

várták a kicsiket-nagyokat. De itt Piri I. Tamás 
lehetőséget adott a légpuskával való ismerke-
désre, lövészetre és Németh Niki néninél kis-
labdával dobtak célba a versenyzők. Az akadá-
lyok sora a Kígyó szobornál folytatódott. Így a 
nyár elején nagyon fontos, hogy tudják a gye-
rekek is, mit kell tenni a vízi balesetek alkal-
mával, hogyan lehet elsősegélyt nyújtani. Ezt 
Szabó Zoltán mentőállomás vezető mutatta be 
a Csónakázó tó partján. A tűzoltók – Németh 
László, Bozzai Lajos – a tűzoltóautó felszere-
léseivel ismertették meg a kíváncsi gyereke-
ket. Mivel már előző években is volt hason-
ló állomáshely, voltak, akik emlékeztek is a 
tűzoltás fontos szabályaira, eszközeire. De az 
autóra való felszállás lehetősége minden kor-
osztálynak kedvelt elfoglaltsága. A Szentkút 
Parkerdő bejáratánál ki más fogadhatta volna 
a túrázókat, mint egy erdész. Jánosa László a 
különféle élőhelyek élőlényekkel való bené-
pesítését tűzte ki feladatul és a leveleket kel-
lett hozzárendelni a megfelelő fajta fákhoz. 
Vadregényes ösvényen juthattak el a gyerekek 
és pedagógusaik a Kismákfa végén levő állo-
máshelyhez. Itt a Természetjáró Szakosztály 
lelkes tagjai közmondások madárnevekkel 
való kiegészítésére és környezetvédelmi rejt-
vény megfejtésére bíztatták az odaérkezőket. 
Dormán Gizella – Ibus és Szalai Sándorné 
Gabi néni a tavalyihoz hasonlóan idén is nagy 
kedvvel vettek részt az eseményen. Akik eb-
ben a sorrendben járták be a területet, már csak 

a kápolnánál levő akadály volt hátra: Bódy 
József és Horváth László nyugdíjas pedagó-
gusok gumicsizma hajítási feladatot és petáng 
gurítást adtak a gyerekeknek. A színpadhoz 
beérkező fáradt csapatok nem sokáig ültek a 
padokon, mert Kónyáné Novák Katalin zenés 
aerobikot tartott a résztvevőknek az alsóújlaki 
tagiskola diákjaival az élen. Volt kincskeresés, 
„Igen-Nem” és különféle játéklehetőség Hu-
bay Kingával. A nap sikeréhez hozzájárultak 
a szülők is, akik az állomáshelyeken segítet-
tek: Horváth Istvánné Enikő, Szabó Zoltánné 
Anita, László Marianna. Köszönjük az állo-
másvezetőknek, a szülőknek, a helyi önkor-
mányzatnak, az állomáshely és útkaszálást 
Kiss Zoltánnak, osztályok kísérőinek Babócs 
Andreának és Sári Zoltánnénak.

Az eredményhirdetést már mindenki na-
gyon várta. Az 1–2. osztályosok közül az 1.a 
osztály, a 3–4. osztályosok közül a 4. a osz-
tály, a felső tagozatosok közül a 8. a osztály 
bizonyult a legeredményesebbnek. Kiosztásra 
került a legzöldebb alsós és felsős cím is: alsó 
tagozatban Gergely Nóra, Boromissza Anita, 
Orbán Vanessza, Frigy Tibor, Tarsoly-Magyar 
Olivér és Drágos Lara kapta ezt, míg felsőben: 
Horváth Romina, Németh Johanna és Szatmá-
ri Soma. A „legzöldebb alsós osztály” címet a 
2. b, a „legzöldebb felsős osztály” címet pedig 
a 6. b osztály volt. Reméljük emlékezetes lesz 
ez a nap minden diák számára!

Zölden – zöldben
... avagy IV. Zöld diák találkozó a Kardos László Általános Iskolában

Alapítványi jutalomkirándulás
A Vasvári Gyermekekért Alapítvány bu-

dapesti kirándulással jutalmazta iskolánk 
azon tanulóit, kik kiemelkedő versenyered-
ményeket értek el. A diákok vonattal utaztak 
a fővárosba, ahol megtekintették a Hadtörté-
neti Múzeum gyűjteményét, s élményekkel 
gazdagodtak a Magyarság Háza „Mi, magya-
rok” c. interaktív kiállításon, ahol Kosztolá-
nyi Dezső által kiválasztott tíz legszebbnek 
tartott magyar szóhoz rendelt 18 termen ha-
ladhattak végig, melyet mindegyike egy-egy 
témát ölelt fel. A modern technika, a dinami-
kus térképek, látványelemek, applikációk, 
játékok segítették az élmények befogadását. 
Megtanulhatták többek között pl. a pörkölt 
főzés rejtelmeit, átélhették, milyen lehetett 
lovasíjászkodni, huszárként harcolni. 53 
diákunk öt pedagógus kíséretében (Laczó 
Zoltánné, Módli Istvánné, Sejberné Szabó 
Mariann, Siposné Káldy Gyöngyi és Jakabné 
Varga Ildikó) élvezhette a várból eléjük táru-
ló gyönyörű panorámát, a metrózást, a hajó-
zást a Dunán.

A kiránduláson részt vett tanulók: Káldi 
Zalán, Kanizsai Olívia, Koppán Márk, Ko-

vács Mirella, Vinkelbauer Ákos, Wágner Ke-
vin, Kiss Rebeka, Pintér Bianka, Tőke Anna, 
Boromisza Anita, Albert Mónika, Drágos 
Lara, Gerencsér Luca, Szatmári Emese, Gaál 
Hanna, Szatmári Soma, Ambrus Márk, Ba-
logh Bence, Nagy Joakim, Nyul Tibor, Palatin 
Ádám, Varga Krisztián, Dienes Ádám, Ma-

ráczi József, Smolczer Zoltán, Tóth Andor, 
Dávid Csongor, Drimmer Júlia, Frigy Balázs, 
Horváth Adrián, Konnáth Dominik, Laki Va-
nessza, Németh Evelin, Koroknai Krisztofer, 
Kovács Márk, Krisztánovics Adrienn, Ma-
gyar Éva, Ódor Kitti, Ohr László, Szatmári 
Örsi, Tóth Erik, Varga Ádám.
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Pillanatképek a Ficánkoló Óvoda életéből

Ficánkoló nap és gyereknap az óvodában
Május 28-án tartalmas, színes 

gyermek programokkal került 
megrendezésre a már hagyomá-
nyosnak mondható Ficánkoló nap, 
melynek idén a Kossuth Lajos ut-
cai óvoda adott otthont.

A délelőtt folyamán sokféle 
érdekes, jókedvet és vidámságot 
nyújtó lehetőség várta a gyereke-
ket és szüleiket. A Ficánkoló nap 
nem jöhetett volna létre a sok lel-
kes, segítő Óvónő, Óvodai dolgo-
zó, Szülő és Támogató közremű-
ködése és munkája nélkül.

Ezúton is szeretnénk köszö-
netet mondani a támogatásokért, 
felajánlásokért: CO-OP Vasvár 
Kft., a Pizza Futárszolgálatnak, a Castello 
Pizzeriának, a Palazzo Cafenak, a Főnix 
Kávéháznak, a Babi Fotónak, a Trendworks 
2008 Kft-nek, a vasvári Tűzoltóságnak, az 

oszkói Hegypásztor Körnek, a hangosítást 
végző Tokos Csabának, a kisgép bemutatót 
tartó Varga Szabolcsnak, a lovas kocsiká-
zást lebonyolító Varga Jánosnak, a színvo-

nalas műsorért a Jump For Fun 
ugróköteleseinek és a sokrétű és 
élvezetes szolgáltatásokért a Mo-
solybirodalomnak!

Külön köszönet az óvodai 
dolgozóknak, a palacsintát sütő 
Anyukáknak és a lebonyolításban 
és szervezésben, tombola felaján-
lásban közreműködő Szülőknek!

Óvodai Szülői Szervezet
* * *

Szerkesztőségünkhöz eljutta-
tott szülői információ szerint az 
egyik szomszéd azonban nem volt 
tekintettel a gyermekek napjára, s 
begyújtott az udvarán, a füst pedig 
beterítette a rendezvényt. Remélik, 

hogy hasonló fi gyelmetlenségre a jövőben 
nem kerül sor. Előre is köszönik, fogalmaz-
ták meg a Vasvári Újság felé.
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Mostanra már nem csak a vasúton uta-
zók, de mindenki számára egyre nyilvánva-
lóbb, hogy valami évtizedek óta nem látott 
mértékű korszerűsítés kezdődött a várost 
érintő vasútvonal mentén.

A Déli Vasút társaság által épített vaspályát 
1865-ben helyezték üzembe a Bécs-Sopron-
Szombathely-Nagykanizsa vonal részeként. 
Az Osztrák-Magyar Monarchia idején fontos 
és egyben a leggyorsabb összeköttetést bizto-
sította Bécs és az Adriai-tenger kikötői között. 
A maga korában korszerű vonalnak számított, 
ahol a gőzmozdonyok legnagyobb megenge-
dett pályasebessége 65 km/óra volt. Az elmúlt 
másfélszáz évben rövidebb szakaszokat érintő 
kisebb korrekciók, fejlesztések történtek csak. 
Így, mivel a vasút legnehezebb terepű szaka-
sza a Rába és a Zala vízválasztóján való át-
kelés Vasvár és Pácsony között, az eredetileg 
több ívet és kisebb bevágásokat tartalmazó 
szakaszt is 1976-ban átépítették, mivel a dí-
zel mozdonyokra való áttérés után a kisegítő 
mozdonyok alkalmazásának megszüntetése is 
ezt indokolta. Vasvár régi állomásépületét is 
átépítették, a korábbi megálló-rakodóhelyből 
pedig egy új kitérővágány megépítésével ál-
lomás lett.

Most tehát a sokat megélt vasútvonal élete 
új életszakaszba lépett. Ennek előzménye az 
a tény, hogy 2011. végén Szombathely- Za-
laszentiván között az üzemeltetést és a sze-
mélyszállítást is a GYSEV vette át a MÁV-tól. 
Idén március 10-én pedig a szombathelyi vas-
útállomáson tartott projektindító ünnepségen 
jelentették be a nem mindennapi léptékű vas-
út-korszerűsítés elindítását. A munkálatokat 

felsővezetéki oszlopok állításával kezdték 
meg a szombathelyi állomáson, a befejezésü-
ket pedig év végéig tervezik.

A beruházás hátteréről, tartalmáról hiteles 
tájékoztatást kívánunk adni, ezért előrelátha-
tólag több cikkben is foglalkozunk még a té-
mával.

– V. Németh Zsolt államtitkár úr, a térség 
képviselőjeként szoros fi gyelemmel kíséri a 
fejlesztést, ezért elsőként Őt kérdeztük arról, 
mit is jelent ez a vidéknek?

– Valóban körzetemben, képviselői meg-
bízatásom kezdete óta ez a legnagyobb beru-
házás. Ezért is folyamatos munkakapcsolatot 
tartok fenn jó ideje már Tasó Lászlóval, a 
Nemzeti Fejlesztési Minisztérium közlekedé-
sért felelős államtitkárával, így első kézből 
tájékozódom. Jelenleg tehát ez a fontos fej-
lesztés zajlik, azonban ne felejtsük; küszöbön 
áll a térség fejlődését éppígy nagyban megha-
tározó több közúti fejlesztés indítása is, me-
lyek nagyságrendileg nagyobb beruházások 

lesznek. Az M8-as főút Körmend- rábafüze-
si, valamint az M9-es Zalaegerszeg-Vasvár-
szombathelyi szakaszaira gondolok, melyek 
megvalósulása révén Vasvár és térsége fontos 
közlekedési csomóponttá válik, mely vonzani 
fogja az egyéb beruházásokat is. Visszatérve 
tehát a vasútra, melyhez engemet személy sze-
rint is sok kedves emlék köt. Hiszen diákként, 
katonaként később munkába járóként is hosz-
szú éveken át a vasvári állomásról indultam, 
így hát jól ismerem a korábbi állapotokat.

A Szombathely-Zalaszentiván közötti 48 
kilométer hosszú vasúti szakasz korszerűsíté-
se egy 13,3 milliárd forintos beruházás, mely 
az Európai Unió Kohéziós Alapja 100 szá-
zalékos támogatásával valósul meg. Ország-
gyűlési körzetemnek nyolc települését érinti 
Táplánszentkereszttől Vasváron át Győrvárig 
35 km hosszban.

A nemzetközi viszonylatban és az előváro-
si közlekedésben kiemelt fontosságú vasútvo-
nal, stratégiai jelentőségű mind az áru-, mind 
a személyi fuvarozás szempontjából, ugyanis 
Szombathely felől biztosítja az összeköttetést 
Zalaegerszeg, Nagykanizsa, Kaposvár és Pécs 
irányába, valamint Szlovénia és Horvátország 
felé. Reményeink szerint a fejlesztés emiatt a 
74-es és a 86-os főutak tehermentesítését is 
szolgálja. A vasútvonal korszerűsítésének és 
villamosításának fő célja, hogy csatlakozva 
a Mosonszolnok - Csorna – Porpác vasútvo-
nalon elvégzett korszerűsítési munkákhoz, 
megvalósítsa a vasúti korridor hosszú távú 
fejlesztésének következő ütemét, amely gyors 
és gazdaságos vasúti kapcsolatot teremt Kö-
zép-, Észak-Európa valamint az Adria között 
a főként kedvező terepviszonyokkal rendelke-
ző Nyugat-Magyarországon keresztül. Ezért 
a GYSEV a vonal átvétele után 2011-ben 
azonnal pályázatot nyújtott be a villamosítás-
ra, melyet jómagam is és a kormány is teljes 
mértékben támogatott.

– Milyen változást hoz a korszerűsítés az 
itt élők számára?

– A fejlesztésnek köszönhetően a 2016-
2017-es új menetrendi időszak kezdetére a 
tervek szerint e szakaszon is megindulhat 
majd a villamos vontatás, és az utazóközönség 

Nagyszabású vasúti fejlesztés zajlik
V. Németh Zsolt, a térség országgyűlési képviselője nyújtott pontos tájékoztatást

A Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. által megadott 
beruházásra vonatkozó műszaki paraméterek:

• Új villamos felsővezetéki (25 kV 50 Hz) 
rendszer építése 48 km vonalhosszon.

• Betápláló vonalbontó állomások létesíté-
se Szombathelyen és Zalaszentivánon.

• Felsővezetéki energia távvezérlés létesí-
tése és a soproni központba történő in-
tegrálása.

• Villamos távvezeték-keresztezés szab-
ványosítása, 20 kV-os 9 helyszínen, 120 
kV-os 2 helyszínen.

• Új optikai kábel kihúzása a felsővezeté-
ki oszlopsorra 52km hosszban, valamint 
optikai kábelkapcsolat létesítése Vép 
alállomás és a Porpác–Szombathely vas-
útvonal között 1,6 km hosszban.

• Vasúti távközlő és biztosítóberendezések 
villamosítás és állomási vágánykép vál-
toztatások miatt szükséges átalakításai-
nak elvégzése 48km hosszban.

• Térvilágítás korszerűsítése 5db állomá-
son és 5db megállóhelyen.

• Új számítógép vezérelt villamos váltófű-
tés kiépítése távvezérelten 5db állomá-
son összesen 19 kitérőben.

• Lokális pályarekonstrukció teljes vá-
gányátépítéssel 3800m hosszban, va-
lamint 15 csoport egyszerű kitérő cse-
réje alépítmény átépítéssel és aljjavítás 
19000 furat. Ágyazatrostáló géppel vég-
zett rostálás 5700m hosszban.

• 7db útátjáró korszerűsítése.
• Új 55cm magas peronok létesítése 1db 

állomáson (210m hosszú), 2db állo-
máson (160m hosszú), 1db állomáson 
(150m hosszú), 5db megállóhelyen (90m 
hosszú), valamint a hozzá vezető járdák 
létesítése.

• Új kerékpártárolók építése, meglévők le-
fedése összesen 8 helyszínen.

• Vép vontatási villamos alállomás 2db 
vontatási transzformátor csapadékvíz el-
vezetésének szabványosítása.
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Gyermekáldás
Május 4-én látta meg a napvilágot 

Szabó Petra. Édesanyja: Polgár Éva 
Sarolta, édesapja: Szabó Gábor. Bár a 
család Szombathelyen él, a kislány vas-
váriként láttam meg a napvilágot. Május 
20-án jött világra Lok Bence István, Hor-
váth Imola és Lok István gyermeke. Má-
jus 29-én született meg Gerecs Benedek, 
Vaskó Georgina és Gerecs Tibor kisfi a.

Gratulálunk!

itt találkozhat majd a GYSEV közkedvelt és 
kényelmes FLIRT motorvonataival, melyeket 
a körmendi vonalon már megismerhettek. A 
GYSEV az elmúlt években jelentős beruházá-
sokat hajtott végre. Bécstől Sopronon, Szom-
bathelyen és Szentgotthárdon át egészen Gra-
zig megújult a közlekedési folyosó, amely a 
vasúti áruszállítás és a személyszállítás feltét-
eleit jelentősen javította, a közlekedést pedig 
biztonságosabbá tette.

A kivitelezést elnyert Hegyhát konzorcium 
vezetője azt a tájékoztatást adta, hogy a ha-
táridőket betartva igyekeznek majd dolgozni, 
a lehető legkisebb gondot okozva a közleke-
dőknek. A kivitelezés mielőbbi lezárása ér-
dekében a GYSEV a munkák nagy részének 
fokozott ütemű, koncentrált, összehangolt el-
végzése mellett döntött. A vasúttársaság ezért 
2016. május 17. és augusztus 15. között telje-
sen leállította a személy- és teherforgalmat a 
Szombathely-Zalaszentiván vonalon. A döntő 
részben a nyári, iskolaszüneti időszakra eső 
három hónapban a személyvonatokat autóbu-
szokkal pótolják, a tehervonatok pedig kerü-
lőútvonalon közlekednek. Természetesen az 
utazóközönség megértését kérjük mindannyi-
an, de azt hiszem a visszakapott új vasutunk 
színvonala és minősége kárpótol az építéssel 
együtt járó kellemetlenségért mindenkit. Ga-
ranciát jelenthet, az ahogy korszerűsítették a 
gotthárdi vonalat. A GYSEV összesen 10 új, 
gyors és kényelmes motorvonatot szerzett be, 
két ütemben hajtott végre közlekedésbiztonsá-
gi beavatkozásokat elsősorban a vasúti átjárók 
baleseti kockázatának mérséklése érdekében.

– Mi az, ami az építkezés után új minősé-
get képvisel majd?

– Ami a műszaki tartalmat illeti: 48 kilo-
méteres szakaszon épül ki új villamos felső-
vezeték-hálózat, és jelentős pályamunkákat is 
el kell elvégezni, például itt Vasvár mellett is. 
Több helyen szükséges a vágányok teljes cse-
réje, áthelyezése. Hét vasúti útátjáró átépül, a 
vonal állomásain és megállóhelyein új, 55 cm 
magas peronok létesülnek, padokkal, esőbeál-
lókkal, járdákkal és kerékpártárolókkal. A vil-
lamosítás mellett korszerűsítik a térvilágítást 
a vonal öt állomásán –így Püspökmolnáriban, 
Vasváron és Pácsonyban is- és öt megállóhe-
lyén. Az öt állomás összesen tizenkilenc kité-
rője új, számítógép-vezérlésű villamos váltó-
fűtést is kap.

– Ezzel tehát hosszú időre megint nem lesz 
újabb változás a vonal életében?

– Nem egészen, mert folytatódik a tovább-
lépés jövőre is: 2017. első felében egy kevésbé 
látványos, de fontos újabb fejlesztés valósul 
meg, melynek révén a vonal központi forga-
lomirányítását Szombathelyről végzik majd, 
az állomásokon pedig korszerű utas-tájékoz-
tató rendszert építenek ki.

Köszönjük V. Németh Zsolt államtitkár, 
képviselő úrnak a pontos tájékoztatást.

A témát folytató következő cikkünkben 
konkrétan a vasvári szakaszt érintő fejlesztést 
mutatjuk majd be.

– aus –

Osztálytalálkozó
A Vasvári Balogh Ádám Gimnázium IV. 

A osztály 40 tanulója 50 éve izgult a sikeres 
érettségiért. Sikerült! Köszönjük mindezt 
tanárainknak, akik tudásuk, szeretetük leg-
javát adva, egészséges emberként bocsátot-
tak bennünket a nagy útra, az életre. Lelkes 
osztálytársaink harmadszor szervezték meg 

a jól sikerült találkozót. Utoljára 1996-ban 
gyűltünk össze Vasváron. Ez év május 21-i 
találkozón 14 diák, 2 díszvendég és 8 hoz-
zátartozó vett részt.

10 órakor találkoztunk a Csörnöc Gyön-
gye étterem előtt. 20 év után örömmel öleltük 
egymást. Közösen kimentünk a temetőbe, vi-
rágot helyeztünk el és gyertyát gyújtottunk 
Szíber Imre tanárunk és ott nyugvó két osz-
tálytársunk sírjánál. A vendéglőben elfoglal-
tuk helyeinket, ahol már csatlakozott Bognár 
Károly volt igazgatónk és felesége Ida néni 
tanárunk.Köszönet, hogy megtiszteltek ben-
nünket jelenlétükkel. Sajnos 10 névkártya 
volt azon feldíszített asztalon, akik már nem 

lehettek közöttünk, mécsesekkel emlékez-
tünk rájuk. Közös fotók készültek és már ol-
dottabb hangulatba, Kaczmarsky László kö-
szöntötte az egybegyűlteket. Scheff Mihály a 
szervezés körülményeit osztotta meg velünk. 
A fi úk egy szál vörös rózsával kedveskedtek 
nekünk, lányoknak, köszönjük. Pozsogár Ilo-

na pálinkával köszöntötte a fi ukat, Varga Jenő 
saját készítésű turistabottal ajándékozta meg 
osztálytársait. Nagy Ilona egy futball labdát 
adott körbe, melyet mindenki aláírása után 
átadtak a volt igazgató-tanár házaspárnak. 
Mindenki elmondta élete alakulását, iskolai 
ma is emlékezetes élményét, nem maradhat-
tak el a pezsgős koccintások a fi nom falatok 
fogyasztása közben. A nagyon jól sikerült ta-
lálkozó hangulata, meg talán az egyre fogyó 
osztálytársak, úgy döntöttünk, ezután min-
den évben megszervezzük a találkozót.

Jövőre Tulok Gyulánál találkozunk 
Gencsapátiban.

Nagy Ilona, Piri I. Tamásné

Benedek

Petra
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E címmel tartott előadást a helyi Iván 
Henrietta, aki Dél-Koreából ősszel költözött 
haza szeretett szűkebb hazájába, Vasvárra. 
A tűzoltóság által szervezett rendezvényt a 
Nagy Gáspár Kulturális Központ színház-
termében tartották, ahol Heni érzelmektől 
sem mentes előadásában egy merőben más 
kultúrába, tradíciókba, szokásrendszerbe 
és felfogásmódba engedett bepillantást ve-
tített előadásával.

A tűzoltók által szervezett előadássoro-
zat immár hetedik állomásán Bozzai Lajos 
egyesületi elnök köszöntötte a megjelenteket. 
Rövid önéletrajzzal bemutatta a sokak számá-
ra ismert és szeretett előadót. Iván Henrietta 
az ELTE magyar–olasz szakán végzett, utána 
idegenvezetést tanult. Hat idegen nyelven be-
szél, sok időt töltött Olaszországban, Finnor-
szágban, egy évtizedet pedig Dél-Koreában.

Heni elszorult torokkal, meghatottsággal a 
hangjában mondott köszönetet Vasvárnak és 
a helyi embereknek, akik mindig biztos pon-
tot jelentettet számára, s a szeretetüknek kö-
szönhetően hazajött, annak ellenére, hogy úgy 
ment ki a távol-keleti országba: talán ott éli le 
az életét.

– Ősz óta újra itthon vagyok, leülepedett 
benne sok minden: mi az, ami jó volt kint, s mi 
okozott nehézséget. Nagyon sok pozitívum-
mal járt ez a tíz év. Más gondolkodásmódot 
kaptam, tulajdonképpen egy elemző táborként 
is felfoghattam a kint létemet. Ez által még 
jobban tudtam értékeli azt, amit itthon hagy-
tam – kezdte vetítéssel egybekötött előadását.

– Dél-Korea olyan gyorsan változik, hogy 
lehetetlen követni. Már februárban is más 
volt, mint korábban. Szédületes fejlődésen 
megy keresztül. Szimbolikus kapun jutunk az 
országba, amely az 1930-as években a kínai 
császártól a hajnali nyugalom országa nevet 
kapta. Valóban, Dél-Korea hajnalban adja ki 
a legszebb arcát. Egy-egy álmatlan éjszakán 
személyesen is megtapasztaltam, hogy csak 

három és öt óra között van csend és nyugalom.
Sokan úgy gondolják, hogy keleten min-

denki meditál, de az igazság az, hogy Ko-
reánál idegesebb országot alig lehet találni. 
Amikor én kimentem, egy évtizeddel ezelőtt, 
nem nagyon lehetett tudni semmit erről az 
országról, amelynek a másik neve: elzárt ki-
rályság. A nagy Kína szomszédjaként nehéz 
volt megtartaniuk identitásukat. A 19. század-
ban kezdték meg kinyitni a kapuikat, a túlélés 

záloga ugyanis az elzárkózás volt. Ők nagyon 
büszkék arra, hogy nem keveredtek senkivel, 
külön fajként gondolnak önmagukra. A televí-
ziós sorozatoknak – így A korona hercegének, 
vagy A palota ékkövének – nagyon nagy sze-
repük volt abban, hogy a külvilág embere egy-
re többet tudott meg erről az országról. Emel-
lett nyilván a mamutvállalatok – LG, Hyundai, 
Samsung – is hozzájárult a megismeréséhez, s 
a „Gangnam style” nagysikerű dal is vitte az 
ország hírnevét.

Iván Henrietta kitért Dél-Korea bemutatá-
sára, amelynek 5000 éves múltja van, s mon-
gol, sámánizmust gyakorló törzsek alapították.

– Dél-Koreát Ázsia Svájcának is hívják, 
amely alig nagyobb, mint Magyarország, 
mégis 50 millióan élnek itt, lakóik 83 száza-
léka városban. Szöulban laknak a legtöbben, a 
hegyvidékes ország területének csupán 20%-a 
művelhető. Japánnal ellentétben itt nincs föld-
rengés, négy évszaka van. Sok rizst és tengeri 
herkentyűt fogyasztanak, valamint népszerű a 
vad ginseng.

A véres, tűzszünettel véget érő koreai há-
ború után a legszegényebb országok egyike 
volt. Még a férjem is éhezett. Megtapasztal-
ták, milyen az, amikor nincs ennivaló, míg 
ma a 10 leggazdagabb ország között vannak 
a világon. Ezzel a fejlődéssel egy társadalom 
nem tud lépést tartani. Az emberek iszonyatos 
elszántsággal dolgoznak, nem érdekli őket, 
hogyha személyesen tönkremennek, csak a 
gyerekeknek jó legyen. Igazi húzó ágazat a 

hajógyártás, az autóipar, az elektronika. Az 
emberek nagyon büszkék, nemzeti öntudatuk 
erős, szenvedélyesek, tabuk határozzák meg 
mindennapjaikat. Ezen kötöttségek agressziót 
eredményeznek, s emiatt a japánok le is nézik 
a koreaiakat. Véleményük szerint a koreaiak 
nem tudnak uralkodni magukon, indulataikat 
nehezen kezelik.

Iván Henrietta érdekes előadásában a kore-
ai és a magyar történelem párhuzamait is fel-
állította, emellett meglátása szerint a hangok 
képzésében is vannak hasonlóságok annak 
ellenére, hogy a magyar agglitunáló nyelv, 
míg a koreaiak képi gondolkodással alkotnak 
szavakat. Mint mondta: a Hangul, a világ leg-
egyszerűbb ábécéje. Fél óra alatt bárkit meg 
tud tanítani koreaiul olvasni.

– Közlekedésük hihetetlenek fejlett, 
nyolc-tíz sávos autópályák hálózzák be az or-
szágot. Könnyű használni a fejlett metrót, míg 
az incheoni repteret a világ legjobb repteré-
nek választották többször is. Nagy pozitívum, 
hogy gördülékeny az ügyintézés, pillanatok 
alatt elintézhetők a hivatalos ügyek.

Az emberek nem panaszkodnak, fi zikai-
lag is nagyon erősek. Rendkívül biztonságos 
országról van szó, annak ellenére jelentem ki 
ezt, hogy engem már egyszer megtámadtak. 
Emellett érdemes megemlíteni, hogy különle-
ges a fi lmművészetük is.

A lakásba lépés előtt mindenki leveszi a 
cipőjét. Padlófűtés van a házakban, bár a lak-
berendezésben jelenleg is tapasztalható egy 
váltás, amely a tárgyak feljebb helyezésében 
nyilvánul meg.

De vannak természetesen negatívumok is. 
Ilyen a pénz imádata. Ehhez mérik az emberi 
értéket is. Ha valakinek például nincs Gucci 
táskája, az nem ember. Gyakran előfordul, 
hogy valakinek az autója szebb, mint a lakása, 
mert a járművét többen látják, mint az ottho-
nát.

Régi épületek nincsenek, mert azok fából 
épültek, s elpusztultak. Ebben az országban el 
kell hordani egy hegyet, hogyha építeni sze-
retnének egy új területre. A dél-koreaiak nem 
kötődnek dolgokhoz, tárgyakhoz.

Ételeik táplálóak és nagyon fi nomak. Az 
emberek az állandó stressz miatt rengeteg 
alkoholt fogyasztanak. Szinte nem lehet kike-
rülni a részeg embereket. Dél-Korea valóban 

Tíz év a hajnali nyugalom országában
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Operettműsor Vasváron
Oszvald Marika volt a sztárvendége an-

nak az operett műsornak, melyre június 
elején várták a vasváriakat a Nagy Gáspár 
Művelődési Központba. Nem véletlenül 
„húzónév” a budapesti társulat örökös pri-
madonnája. Azonnal megtalálta a hangot, 
kapcsolatot a közönségével. Megénekeltet-
te a vasváriakat és maga is ismert, szeretett 
operett slágereket prezentált a műsorban. 
A háttérben, a kivetítőn Bécs és Budapesti 
életképei, városképek váltották egymást, ez-

zel is megadva azt az illúziót, mintha az ope-
rett slágerek előadói tényleg a Pesti Vígadó 
vagy a bécsi operettszínház színpadáról éne-
kelnének közönségüknek. Az énekesek mel-
lett táncosok is színesítették a programot. 
Tisztán látszott a balettos képzettségük, és 
kifi nomult mozgásuk. A bécsi keringőt és a 
klasszikus szalon táncokat mívesen, értőn és 
könnyeden táncolták el a vasvári színpadon. 
A két felvonásos előadás vastapssal zárul a 
Pesti Magyar Operett Színpad előadásában. 

A társulatról annyit: elődje 2000-ben alakult 
– zenés műsorokat mutatott be, melyben a 
békebeli pesti kabarék és orfeumok világá-
nak romantikáját igyekezett felvillantani 
jelenetek, sanzonok, kuplék és kisoperettek 
közismert karakterei és dalai segítségével. 
Majd a nagyívű és méltán világhírű, varázs-
latos nagyoperett-melódiák iránti szeretet 
életre hívja 2001-ben a Pesti Magyar Ope-
rett Színpad kis csapatát. A társulatot ma 
több mint 40 szólista és táncos alkotja.

Tel.: 94/573-006 • Fax: 573-036
www.blvk.hu

SZÉPIRODALOM
•  Hajdú: A homályban maradás ösztöne
•  Czigány: Révfalu álom
•  Roberts: Halálos rögeszme
•  Picoult: Csodalány
•  Kürthy: Randiszerviz szingliknek
•  Fitzgerald: Szerelem az éjszakában
•  Méhes: Micsoda társaság!
•  Szentmihályi: Gellért
•  Riley: A meredély szélén
SZAKIRODALOM
•  Utazás a túlsó világba
•  II. János Pál: Menjetek békével!
•  Laczó: Felvilágosult vallás és modern 

katasztrófa közt
•  Boia: Vesztesek és győztesek
•  Boka: Egyszólamú kánon?
GYERMEKKÖNYVEK
•  Kicsi és nagy – Ilyenek az ellentétek
•  Mikó: Veszélyben a tölgy!
•  Dahl: Charlie és a csokigyár
•  Boncsér: Fogd rá a jetire!
•  Huba: Logopédiai mesék
•  Szabó: Tükör-robot
•  Mikola: Zorka-mesék
•  Cobb: Valamicsoda
•  Innes: A barátság olyan mint a mérleghinta
DVD
•  Kész katasztrófa
•  Legenda
•  Manglehorn: Az elveszett szerelem
•  Vakáció
•  A (sz)ex az oka mindennek

Értesítjük az érdeklődőket, hogy
a könyvtár állományából leselejtezett könyvek

kedvezményes áron megvásárolhatók
a nyitvatartási idő alatt!

AJÁNLÓ
a dr. Bendefy László Városi 

Könyvtár új szerzeményeiből

a hajnali nyugalom országa, mert akkorra már 
hazamennek az utcán ordítozó részeg embe-
rek. Az állandó társadalmi nyomásra az itt 
élők egészsége rámegy.

Az agressziónak számos formáját láttam. 
Szerencsém volt, mert jó családnál lakhattam, 
anyósomék, apósomék nem bántottak. De volt 
olyan üzbég, akit az anyósa agyonvert. Volt, 
hogy a férjem véres fejjel jött haza, mert a ta-
nára megverte. Majd a tanár térden állva kö-
nyörgött éjjel az ajtónk előtt, hogy ne szóljunk 
erről senkinek, ne tegyük tönkre az életét.

Dél-Koreában nincs szociális háló, fi zetős 
az óvoda, az iskolai költségekre egy ember fi -
zetése is rámegy, rámehet. Az egyetem pedig 
iszonyatosan drága. Nincs nyugdíj, munkanél-
küli segély.

Az emberek nem mutathatják ki az érzel-
meiket egymásnak. Egy családi összejövete-
len a nagypapa előtt például megsimogattam 
a férjem vállát, s kiderült: ez tabu. Nem lehet 
kilógni. Nem tolerálják, ha valaki más. En-
nek ellenére elterjedtek a plasztikai műtétek. 
Pici gyerekeket akár 10 évesen is műtenek a 
szemük környékén, vagy az orrnyergét alakít-
ják ki, ugyanis ez nekik nincsen – ismerteti. 
– Jobb, hogy nem tanultam meg a nyelvet, 
ugyanis akkor igazán bele kellett volna olvad-
nom a tabuk világába. Így a férjemet a nevén 
sem szólíthattam volna, ugyanis ott címeken 
– sportvezető elvtárs, tanár úr – szólnak egy-
máshoz.

Őszintén beszélt mélypontjáról, amikor 
úgy érezte: nincs tovább. Kapott egy jezsuita 
atyától egy 14 pontos írást, amelyet a misszió-
soknak írt. Ez a missziós Seba atyát is tanítot-

ta. Az írások magukba foglalták: hogyan kell 
egy idegen kultúrához alkalmazkodni. Ilyen 
például: Ne kritizálj! Kerüld az összehasonlí-
tást! Inkább hallgass, mint kérdezz! Légy kész 
tanulni!, vagy éppen Fogadd el, hogy idegen 
vagy, örökre! Ezt követően más módon kö-
zelített az emberekhez, felhívta a fi gyelmet 
egyebek mellett arra, hogy mennyire jók az 
ételeik. A fi atalok nem tudnak főzni, bátorítot-
ta az időseket, hogy adják át tudásukat.

– Nagyon nehéz volt látni, mennyire lené-
zik azokat az embereket, akik kétkezi munká-
ból élnek. Például a biztonsági őrt szolgának 
tartják, volt, hogy kiabáltak vele. Tudtam, 
hogy nem fogok beilleszkedni, tudtam, hogy 
ilyen környezetben nem lehet családot vállal-
ni. Nagy törés volt a két évvel ezelőtti szörnyű 
szöuli kompkatasztrófa, amelyben több száz 
gyermek halt meg. Az állam nem tett semmit, 
hogy megmentsék őket. Valószínűleg biztosí-
tási csalás állt a „baleset” hátterében – jegyez-
te meg.

– Nagyon furcsa helyzetek alakultak ki a 
tabuk miatt egy családi ünnepségen is. A fér-
jem például nem szólhatott a fi atalabb unoka-
testvéreihez, csak bölcs tanácsokkal láthatta 
el őket, ha az unokatestvérek kérdeztek tőle 
– emlékezett.

– Itthon ugyan szerényebbek az életkörül-
mények, de tiszta a levegő, az étel, és vannak 
emberi kapcsolatok – állapította meg.

Majd a vallásokról szólt.
– A dél-koreaiak 47 százaléka nem hívő, 

23 százalék buddhista, 18 százalék protestáns, 
11 százalék katolikus. Az országban a zen 
buddhizmus honosodott meg. A templomok 
a hegyekben találhatók. Látványos a Budd-
ha születésnapjára rendezett lámpafesztivál 
Szöulban. A keresztényég megjelenése egy 
koreai diplomatának köszönhető, aki e vallást 
Kínából hozta át. 1835-ban érkeztek az első 
papok, míg 1846-ban 8000 katolikust öltek 
meg. Mára már szimbolikus vallási helyszín a 
vörös téglás Mjondong katedrális, ahol a pápa 
is járt. Az egyik ünnepen a katolikus templom-
ban láttam, amikor áldozati asztalt készítnek, 
amelyre disznófejet helyeznek el.

Iván Henrietta emellett még számos érde-
kességgel tájékoztatta a vasváriakat előadásá-
ban, amely egy koreai teakóstolóval zárult.

Simon-Németh Adél
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Bérmálkozók zarándoklata
Az egyházmegyei bérmálkozók zarán-

doklatára idén június 7-én került sor vá-
rosunkban, immár második alkalommal, 
Dr. Veres András püspök közreműködé-
sével.

Az első csoportok már 9 óra tájékán 
megérkeztek, de 120 fővel több fi atal jött, 
mint amennyire számítottak. A 8. és 9. év-
folyamos diákok az idén is színekre oszt-
va tekinthették meg a számukra meghívott 
előadókat. A program a regisztrációk után 
a templomban való köszöntőkkel kezdő-
dött, majd fél 11-től a társaság 4 csoportra 
lett bontva. A NGKK-ban, a közösségi te-
remben, a Zarándokszálláson és a Plébá-

niatemplomban hallgathatták meg az elő-
adásokat. Erre az alkalomra Köcse Tamás 
(mentőtiszt) és munkatársai, Óvári Tamás 
(Máltai Szeretet Szolgálat), Aigner Géza 
atya és Györe Laura( Szombathelyi Állatvé-
dő Egyesület) érkeztek, hogy elbeszélgesse-

nek a fi atalokkal. A nap zárásaként 14 órakor 
a püspökatya szentmisét mutatott be a bér-
málkozókat kísérő atyák koncelebrálásával.

Köszönjük mindazoknak, akik ezen a na-
pon segítették a szervezőket.

Katona Kitti

Plébánia hírek – Juniális a templomkertben
Június 4-én második alkalommal ke-

rült megrendezésre a Juniális. A prog-
ramra a nap folyamán több, mint 100 fő 
érkezett.

Ezt a napot idén sem rontotta el az idő-
járás. A programra már reggel 7-től kezdve 
készülődtek a szervezők, hogy a gyerekek és 
a felnőttek is jól érezhessék magukat. 9 órá-
tól palacsinta sütés és kézműves foglalkozás 
várta az érdeklődőket. A Juniálist 10 órakor 
Marsel atya nyitotta meg, invitálva minden-
kit egy-két dal éneklésére, majd a főszerep 
a gyerekeké lett. Csapatban versenyeztek 

egymással, melyet a SZKIfi  tagjai (Piri Me-
linda és Katona Kitti) szerveztek és vezettek 
le. A délután folyamán különféle csoportok 
és együttesek léptek színpadra (Őszirózsa 
népdalkör, Kármentő együttes, az általános 
iskola 3. osztályos hittanosai Keresztiné 

Lennert Gabriella felkészítésével, a zeneis-
kola növendékei és a Vokálpatrióták Gitár-
klub). Felnőttek se maradtak ki a játékból, 
számukra Iván Heni egy Vasvárról szóló 
kvízt állított össze. Az idei Juniális Loyd 
atya záró áldásával ért véget.

Köszönjük mindazoknak, akik bármilyen 
formában segítettek a nap lebonyolításában, 
különösen a Horgász Egyesületnek a fi nom 
ebédet és Márffy Dezsőnek a hangosítást.

Katona Kitti
Laki László fotógalériája a vasvar.hu-n
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Képviselő-testületi ülés
Tóth Balázs polgármester a két ülés 

közti beszámolók kapcsán elmondta, 
hogy a várható fejlesztésekről egyezte-
tett a Magyar Közút Nonprofi t Zrt. ve-
zetőjével. Köztük a 74-es út – Győrvári 
utca végétől kifelé történő – felújításáról 
is. A polgármester kifejtette, a találkozó-
ra a különböző munkák összehangolása 
miatt volt szükség. Fontos, hogy a városi 
korszerűsítések is egymásra épüljenek, s 
ne kelljen újra felbontani a már elkészült 
útszakaszokat. Ismertette: a domonkos 
rend Vasváron tartotta tartományi ülé-
sét, amelyen fogadta a megjelenteket. A 
domonkosok bázisuknak tekintik a kolos-
tort, hosszú távon gondolkodnak a támo-
gatások tekintetében is. Megfogalmazó-
dott a gondolat, hogy a kolostorba a Fő 
térről is be lehessen jutni. Sejber Mihály 
alpolgármester elmondta: részesei voltak 
a megyei értéktár napnak, amelyet a Vas-
vár hírnevét és értékeit folyamatosan erő-
sítő Tóth Csaba festőművész nyitott meg.

Módosították a város építési 
szabályzatáról és szabályozási tervéről 

szóló önkormányzati rendeletet

Ódor Ildikó jegyző asszony tájékoztatá-
sa szerint a helyi rendelet frissítésére van 
szükség. Pontokba szedték a feladatköröket 
is, de jelentős tartalmi változás nem történt.

Előterjesztés a ZALAISPA 
hulladékgazdálkodási szerződéséhez

Erre a változtatásra azért volt szükség, 
mert április 1-jétől a Nemzeti Hulladékgaz-
dálkodási Koordináló és Vagyonkezelő Zrt. 
szedi be a hulladékszállítási díjat. Ezen vál-
tozás miatt az önkormányzatnak módosítani 
kellett a szerződését.

Vasvári Ficánkoló Óvoda 
intézményvezetőjének közös 

megegyezéssel történő megszüntetése,
az álláshely pályázati kiírása

Szatmári Helga, a Vasvári Ficánkoló 
Óvoda intézményvezetője levélben kezde-
ményezte közalkalmazotti jogviszonyának 
2016. augusztus 14-ével – közös megegye-
zéssel – történő megszüntetését. Kérelmé-
ben tájékoztatást nyújtott arról, hogy három 
kiskorú gyermeke közül ketten ez év szept-
emberétől Szombathelyen folytatják tanul-

mányaikat. Családjában az iskolaváltás új 
élethelyzetet teremt, ami jelenlegi munka-
helyével és beosztásával nehezen össze-
egyeztethető. Szatmári Helga kinevezése 
jövőre járt volna le.

Dr. Pataky Pál tanácsnok a bizottsági 
ülésen elhangzottakat tolmácsolta, misze-
rint sajnálattal vették tudomásul az intéz-
ményvezető döntését, mivel mindannyian 
meg voltak elégedve kiváló munkájával. 
A polgármester az ülésen is megköszönte 
nevelői tevékenységét és együttműködését. 
Ezt követően szavaztak a vezetői poszt pá-
lyázati kiírásáról.

Előterjesztés Árpád téri forgalmi rend 
változásáról

A lakásbérleti szerződések tárgyalása 
után az Árpád tér forgalmi rendjének vál-
tozása került a fi gyelem középpontjába. 
Galambos István tanácsnok megjegyezte: 
elsősorban a balesetveszély és a mentőál-
lomás előtti tumultus, az Árpád téren meg-
növekedett forgalom megszüntetése miatt 
támogatják az egyirányúsítást. Korábban 
több testületi ülésen elhangzott, hogy az út 
vonalvezetése miatt is a forgalmi rend vál-
tozása szükséges. A 74-es számú útról tör-
ténő behajtás esetén az Egészségház előtti 
csomópontnál torlódás alakulhat ki a körház 
felől érkező járművek elsőbbsége miatt. Így 
a Magyar Közút Nonprofi t Kht-től a testü-
let egyirányú forgalmi rendelet bevezetését 
kéri az Árpád téren az Alkotmány utca felőli 
irányból a Járdányi utca felé. Varga Zoltán, 
a városfejlesztési és műszaki osztály osz-
tályvezetője a testületen felvetődött kérdés-
re elmondta, hogy a kérelmet a közútkeze-
lő hagyja jóvá, s ha lehetségesnek ítélik a 
döntést, akkor hónapok múlva életbe is lép 
a változtatás. Majd szó volt: polgármestert 
tájékoztatták arról, hogy a vendégek nehe-
zen találnak ki Nagymákfára. Így a Gersei 
út és a Vérmező utca kereszteződése előtti 
szakaszon, valamint a városrész másik fe-
lére útbaigazító táblát helyeznek el. A kép-
viselők megfogalmazták, hogy a Járdányi 
utcán, a Kormányhivatal és a posta közötti 
beláthatatlan szakaszon lévő zebra annak el-
lenére nincs jó helyen, hogy 30-as tábla van 
elhelyezve az autósok számára. A közút felé 
jelzik a zebra biztonságosabbá tételének le-
hetőségét, vagy a gyalogátkelő áthelyezését 

kérik.

Területfejlesztési Operatív Program: 
Aktív rekreációs zöldterület kialakítása 

Vasváron pályázat benyújtás

A projekt keretében a kilátó és támfal fel-
újítása, valamint a körülötte lévő zöldterület 
aktív rekreációs célokra történő hasznosítá-
sa valósulhatna meg. Ha a pályázat nyerne, 
akkor a területen akadálymentes parkoló és 
térburkolat lenne, kültéri bútorokat helyez-
nének ki, megvalósulhatna a játszótér és a 
fi tnesz park kialakítása, s a területet beka-
meráznák. Galambos István úgy ítéli meg, 
hogy menedékházra is szükség lenne, mivel 
hirtelen eső esetén a kirándulók ide be tud-
nának állni.

Települési Értéktár Bizottság 
létszámának bővítése

Sejber Mihály, aki a bizottság elnöke 
is egyben, ismertette, hogy növelni kell a 
létszámukat. A testület döntött arról, hogy 
Gergye Rezső, a NGKK igazgatója is tagja 
legyen a bizottságnak.

Tájékoztató a Semmelweis utca
tervezési szakaszáról

A polgármester kiemelte: a Semmelweis 
utca tervezőinek nem volt egyszerű a fel-
adatuk. A tervekről lakossági fórum július 
20-án, 17 órakor lesz a Városházán. Vár-
ják az utca lakóit az önkormányzat nagy-
termébe. Dr. Pataky Pál a legveszélyesebb 
útszakasznak tartja a jelenleg járda nélküli 
Semmelweis utcát, de örömmel látja, hogy a 
Németh Antal utca burkolata elkészült.

A Semmelweis utcán a tervek szerint a 
járda a Petőfi  utcától indulva először az út 
jobb oldalán haladna a 13-as számig, on-
nan a páros oldalon a 32. szám bejáratáig, 
majd ismételten a bal oldalon a végpontig. 
Ezt követően egy szemléletváltás központú 
Kehop-pályázat benyújtásáról is tárgyaltak.

Majd az ülés végén a korábbi interpellá-
ciók következtek. Dr. Pataky Pál továbbra 
is fontosnak tartja tudni, pontosan hány sír-
hely van a temetőben. Meglátása szerint a 
terület a teltházhoz közelít.

sna

Felhívás véradásra
Várjuk a kedves véradókat

2016. július 28-án (csütörtökön)
délután 16 órától 19 óráig

véradásra a Tűzoltóság épületébe.
Fontos, hogy a véradásra minden 

alkalommal hozza magával személyi 
igazolványát és TAJ kártyáját!

Életet ment, aki vért ad!
Vöröskereszt városi szervezete

Középpontban: a borászat
Vízvári Sándor borász az aktuális szőlészeti teendőkről tart előadást július 12-én, 

18 órakor a NGKK Tretter-termében. Az önkormányzat által támogatott sorozat azért 
jött létre, hogy a helyi gazdák újabb és újabb információkhoz jussanak, megerősítést 
kapjanak, valamint tapasztalatokat cseréljenek egymással. Nagy szeretettel várnak 
minden érdeklődőt.
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A Dévai Szent Ferenc Alapítvány gyermek-
csoportja volt újra Vasvár vendége június végén. 
A Nagymákfai Erdei Iskolában biztosította szá-
mukra a szállást az önkormányzat. A gyermekek 
és nevelőik csaknem húszan érkeztek és egy he-
tet töltöttek a városban. Vasvár nevezetességei 
mellett a megye látnivalóival ismerkedtek meg, 
de a Balatonra is ellátogattak egy napra. Ismét 
példaértékű volt a civil összefogás a dévai gyer-
mekek vasvári látogatása alkalmából. Már ötödik 
alkalom volt ez, hogy Déváról felnőtt kísérőkkel 
érkeztek fi atalok Vasvárra. Példaértékű együtt-
működő szövetség alakult ki Vasváron belül is 
a fogadásukra. Civil szervezetek, magánszemé-
lyek, vállalkozók egyaránt voltak közöttük. A sok 
segítség és segítő mellett a nagymákfaiak hozzá-
állása is példaértékű volt a gyermekek fogadá-
sában. Amellett, hogy pénzbeli és természetbeni 
adományokkal, helyi termékek felajánlásával se-
gítették a fi atalok ellátását, szinte családtagjaikká 
is fogadták őket. Köztudott, hogy a dévai ottho-
nokban állami gondozott gyermekek élnek. Itt 
most a vendéglátók részéről is szinte szülői gon-
doskodást tapasztalhattak a gyermekek, akiknek a 
mindennapjaikban is aktívan részt vettek a helyi-
ek. Ez mindkét fél számára nagy örömet okozott. 
A fi atalok egy napon át, június 26-án, vasárnap 
az önkormányzati tűzoltóság vendégei voltak. Itt 
előadások, játékos vetélkedők és a Csónakázó tó-
nál tűzoltási gyakorlatok tették színesebbé a gyer-
mekek napját. A fotók ezen a napon készültek.

Böjte Csaba pártfogoltjai érkeztek ismét Vasvárra
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Lomtalanított Vasvár
A szolgáltató több mint 66 tonnányi 

hulladékot szállított el öt gépjárművé-
vel május utolsó szombatján az ingatla-
nok elől. A szakemberek reggel 8 órakor 
kezdték a munkát és este fejezték be a 
település lomtalanítását. A tavaszi lomta-
lanítás zökkenőmentes volt. A városlakók 
többsége olyan, háztartásban feleslegessé 
vált szemetet rakott ki a házak elé, me-
lyek a szabályoknak megfeleltek és így 
el tudták szállítani Erről tájékoztatott 
Szabó Balázs telepvezető, a Zalaispa Zrt. 
munkatársa.

A városban már időben kikerült min-
den ingatlan elé a háztartások számára fe-
leslegessé vált bútor, szemét, elektronikai 
eszköz. A lomtalanítás szabályai szerint 
többségük dobozokban, zsákokban, így a 
szolgáltató munkatársainak is könnyebb 
dolguk volt a gyűjtőjáratra rakásban illet-
ve a helyszín tisztára takarításában. A vá-
roslakók többsége betartotta a lomtalanítás 
szabályait, így csak olyan feleslegessé vált 
háztartási szemetet rakott ki, amit el is szál-
lítottak. Csak néhány helyen maradtak a há-

zak előtt autógumik, amik nem tartoznak az 
elszállítható kategóriába.

De akiknél most maradt építkezésből 
származó szemét, autógumi, elektronikai, 
vagy zöldhulladék, az is megszabadulhat 
ezektől. Van ugyanis éven át működő hul-
ladékudvara Vasvárnak. Ide mennyiségi 
korlátok közt év közben is lerakható a ház-
tartásoknál keletkezett szemét. A telephely a 
Győrvári utcában található.

Szabó Balázs telepvezető elmondta: az 
elszállított lom sorsa egyrészt a szelektálás, 
másrészt a darálás. A jövőben azonban mind 
a lomtalanításban, mind a heti szemétszállí-
tásban a szelektivitás és az újrahasznosítás 
lesz a helyes és támogatott irány. Ehhez már 
most is rendelkezésre áll a technológia és az 
eszközrendszer a társaság számára. Pályá-
zatok segítségével bővítik még a kapacitá-
sokat. A városlakók együttműködésével így 
az újrahasznosítás felé mozdulhat az arány 
és kevésbé lesz depózás, lerakás a meghatá-
rozó a szemétszállítási szolgáltatásban.

A szakember beszélt a heti szemétszál-
lításban tapasztalt nehézségeikről is. Gond 

elsősorban a fűtésszezonban jelentkezik. 
Vasvár esetében a hamu a probléma. Sokan 
a téli időszakban ezt a kukába öntik, holott 
tilos. Az izzó szemét a műanyag gyűjtő-
edényt megolvaszthatja, de még nagyobb 
bajt okozhat a szállítóautókban. Az utóbbi 
két évben két eset is volt, hogy az izzó hamu 
miatt begyulladt gépkocsi. Szerencsére por-
oltóval el tudták oltani a tüzet a munkatár-
sak. Erről is beszélt Szabó Balázs. A telep-
vezető hangsúlyozta: ha munkatársai látják, 
hogy hamu van a kukában, nem is ürítik 
azt. De vannak, akik azt az edény aljára 
teszik, majd szemét kerül rá. Így történhet 
meg, hogy a parázs bekerül a 40–50 millió 
forintos gépkocsi tartályába és égésveszélyt 
okoz a gyúlékony szemetek közt. A jövőben 
szeretnék elérni a szabályok betartását, a 
zökkenőmentes együttműködést az egyedi 
fűtésű ingatlanok tulajdonosaival.

Szabó Balázs azt mondta: a jövőben a 
céljuk a házhoz menő, szelektív hulladék-
gyűjtés minél teljesebb körű kialakítása, 
melyben szintén számítanak a városlakók 
együttműködésére.

Észrevétlen
Idén velük kezdődött az évem. Mármint a 

hulladékszállítást szolgáltató munkatársaival. 
Január elsején hajnalok hajnalán vittem le a 
szemetet, mert korán utaztam el Vasvárról. 
Hajnali hat óra körül jött a kukásautó és két 
munkatársa rakta fel a szokásos elánnal a sze-
meteskukát az autóra. Őszintén csodálkoztam. 
Ugyan péntek, tehát ürítési nap volt, de egyben 
ünnepnap. Fél Magyarország az előző esti par-
ti mámorát aludta ki. A másik fele meg azt a 
fáradtságot, amiért miattuk nem tudott aludni 
éjjel. A szolgáltató szakemberei meg zokszó 
nélkül, nem csapkodva, nem lázadva végezték 
a reggeli munkát. Hangot is adtam csodálkozá-
somnak egyben elismerésemnek. „Önök, mai 
is dolgoznak?” – kérdeztem egyiküktől. „ Igen” 
– volt a felelet, melyben ott volt a magától érte-
tődőség is. Ezek után csak azt mondtam, hogy 
én, mint lakó nagyra értékelem, hogy ilyenkor 
is végzik a munkájukat. Ezt illedelmesen meg-
köszönte a munkatárs és továbbmentek, tették 
a dolgukat a hajnali újévben.

Találkoztam a jól végzett munka nyomai-
val, pontosabban nyomtalanságával nemrégi-
ben a lomtalanításon is. Aznap sokszor kellett 
keresztüljárnom a városon. Ahol korábban 
szemét és lomkupacok voltak, a kukás és gyűj-

tő autó elhaladtával üres placcá váltak. Szó 
szerint. Nem csak a szemeteinket, avítt dolga-
inkat pakolták az autóba a dolgozók. Jól szer-
vezett team munkában a szétszóródó szemet is 
felsöpörték a reggeltől estig tartó munkában.

Pedig jó előre szólt a kérés: ha lehet, do-
bozoljuk, zsákoljuk a szemetet. De erre a fel-
hívásra nem mindenki hallgatott. Úgyhogy 
maradhatott volna szemét a szemét után is. De 
erre az esetre is jól felkészültek a „zalaispások” 
és próbálték maradéktalanul megszabadítani 
Vasvárt a lomtól. Egyszóval, nekem ez a két 
kellemes emlékem és benyomásom volt a 
szolgáltatóról és munkájukról idén.

Ja és még egy is: a szállítóautóval egyik 
szűk vasvári utcában önkéntelenül is elállták 
az utamat, de azonnal észlelték a kocsimat 
és segítettek a kerülésben, hogy minél előbb 
továbbhaladhassak. Figyelmesség volt a ré-
szükről.

Egyszóval, vannak szakmák – és ez is eh-
hez tartozik –, melyeket csak akkor vennénk 
észre, ha ha nem végeznék el a munkát abban 
a szakemberek. Amúgy meg észrevehetetlen 
az egész. Automatikusnak tűnik, hogy regge-
lente üres nagy gyűjtőedénybe dobva a hulla-
dékot, szabadulhatunk meg a háztartási sze-
metünktől. Pedig nélkülük, nálunk a Zalaispa 
Zrt. és dolgozói nélkül mindez nem működne. 
Gondoltam jegyzetként hangot adok ennek.

De akkor már hozzáfűzöm: Itt említem meg 
a vasvári közcélú munkások által rendbe tett 
és tartott utakat, utcákat, parkokat, zöldeket a 
városban. Sokat tesznek a városképért a köz 

munkásai, ami szintén városműködési automa-
tizmusnak tűnik. Közben munkások, jól szer-
vezett koordináció van emögött is. Csak akkor 
vennénk észre, mennyit is ér a köznek ez a fajta 
munka és tevékenység, ha nem dolgoznának, 
nem csinálnák naponta a számukra kiadott fel-
adatot a közcélú dolgozók. Szerencsére teszik 
a dolgukat ebben, úgyhogy rendezett a város-
képünk és erre minden bizonnyal a jövőben is 
megvan a remény.     Pogács Mónika

Szemétszállítás
A szelektív hulladékot a városból jú-
lius 9-én szállítják el.
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Lakossági tájékoztató
A ZALAISPA Regionális Hulladékgaz-

dálkodási és Környezetvédelmi Nonprofi t 
Zrt. a lakosság környezetszemléletű tu-
datformálása, illetve az illegális hulladék-
lerakás megelőzése érdekében több tele-
pülésen hulladékudvart létesített.

A hulladékudvar címe: Vasváron, a Vö-
rösmarty utca végén. 1503/4 helyrajzi szá-
mú területen. Nyitva tartása: szerda, péntek, 
szombat: 8.30–17.00; csütörtök: 8.30–12.30.

A lakosság számára a hulladékudvarok-
ban a hulladékok elhelyezése ingyenes! A 
hulladékudvarokban különböző űrtartalmú 
konténerek kerültek kihelyezésre, amelyek-
be a táblázatban leírtak szerint kérjük elhe-
lyezni a beszállított hulladékot.

A hulladékudvar nem vesz át közületek-

től, vállalkozásoktól származó hulladékot 
és kommunális hulladékot. A zöld hulladék 
átvételére évi 10 alkalommal van lehetőség, 
alkalmanként maximum 1 köbméter zöld 
hulladék helyezhető el. A lom hulladék be-
szállítására évi egy alkalommal van lehető-
ség.

Az átvételhez kérjük bemutatni az utolsó 
negyedév hulladékdíj befi zetési bizonylatát.

A beszállításnál rögzítésre kerül:
– a beszállításra jogosult neve és címe
– a beszállított hulladék mennyisége és 

azonosító száma
– a beszállító aláírása.
Kérjük a lakosságot, hogy a hulladékud-

varra vonatkozó szabályokat betartani szí-
veskedjenek.

Hulladéktípus neve Elhelyezhető hulladékok Nem elhelyezhető hulladékok
papír hullámkarton, újság, folyóirat, 

füzet, könyv
szennyezett papír, tejes és italos 
doboz

műanyag PET-palack, fólia, mosó- és 
öblítőszeres doboz

szennyezett műanyag hulladék, pl. 
élelmiszerrel, olajjal szennyezett 
műanyag palack és tejes zacskó

üveg (színes és fehér) italos, befőttes, öblös üvegek ablaküveg, síküveg, tükör, lámpacső
zöld hulladék lomb, ág, fa, fű fenyőféle és dió ágai, levelei
lom elhasznált bútor, matrac, szőnyeg, 

textil, műanyag kerti bútor
ablaküveg, nyílászáró, veszélyes 
hulladék

JÚLIUSI FALFESTÉK AKCIÓ

Dulux beltéri falfesték 5 liter
7.990 Ft helyett 6.990 Ft

Dulux beltéri falfesték 2,5 liter
4.990 Ft helyett 3.990 Ft

Készletről elvihető
Gres járólapok
1.925 Ft/m2-től
Azonnal elvihető!!!

Időtartam: 2016. júliusi 31-ig, ill. a készlet erejéig.

Trendworks 2008 Kft.
Festék és Fürdőszoba Szaküzlet
Vasvár, Járdányi utca 2. (posta melle  )

Tel.: +36 94 370 461
www.facebook.com/trendworks2008k  

www.trendworks.hu

ÉDES HÉTVÉGÉK AZ ÉDES VIDÉK 
CUKRÁSZMŰHELYBEN
2016. július 1-jétől hétvégi nyitva tartással és széles kínálattal 
várjuk kedves sütiszerető Vendégeinket az oszkói Édes Vidék 
Cukrászműhelyben.

Jöjjön el hozzánk és kedvére válogathat hagyományos és 
különleges süteményeinkből!

Állandó nyitva tartás: pénteken 10–17 óra között és szombaton 
8–13 óra között

Címünk: Oszkó, Rákóczi F. u. 51. (Művelődési Ház mögött)
Elérhetőség: +36-30/979-3416; +36-94/901-019; https://www.facebook.com/edesvidek

Álló szolárium 80 Ft/perc. Bejelentkezés: 06/30/849-3818. (Alkotmány u. 89.)


